
Dilluns, 10 de febrer del 2025, a les 19 hores, a la masoveria de can 
Sostres. 
Assemblea General Ordinària de Socis/es de l´Associació Naturalista 
Torrellenca La Formiga.  
Assistents: Tomás Blasco, Josep Callau, Pep Domènech, Rosa Simon, i 
Vicenç Roig, membres de la junta, Josep Gimeno, Francesc Xavier Farré i 
Joan Ramell, membres de l´ANT.  
 

   La reunió l´inicia el president, Tomás Blasco, a les 19,10 hores. Havent-se 
enviat la convocatòria de la reunió per correu electrònic amb el següent ordre 
del dia: 
 

1r.-  Lectura i aprovació de l´acta de l´última assemblea ordinària. 
2n.- Presentació de l´estat de comptes del 2024. 
3r.-  Resum de la feina feta l´any 2024. 
4t.- Programació i objectius per al 2025. 
5è.-  Precs i preguntes. 
 
   Com que ja s´havia enviat per correu electrònic junt amb la convocatòria i, a 
més, és penjada a la web de l´entitat,  s´aprova l´acta de l´ultima assemblea. 
   El tresorer informa sobre l´estat de comptes. 
   A l´any 2024 hi va haver uns ingressos, només de quotes, de 828 euros i 
unes despeses de 553,70 euros, amb un superàvit de 274,30 euros, els quals 
sumats al saldo anterior de 1.081,01 euros donaven un saldo de 1.335,31 
euros a 31 de desembre del 2024.  
   Les despeses per ordre d´importància corresponen a l´allotjament web, 
comissions bancàries, premis del concurs d´identificació d´aus, material 
d´oficina i despeses relacionades amb la marató ornitològica i les caixes niu. 
   Com en els anys anteriors aquest estat de comptes s´exposarà a la web, junt 
amb les actes i els informes de gestió i d´activitats. 
   Secretaria informa que la despesa més important de l´exercici, la impressió 
dels materials de l´exposició del 25è aniversari no és present a l´estat de 
comptes perquè gràcies a la col·laboració de l´Ateneu Torrellenc i a les 
converses amb l´ajuntament, l´ens municipal les ha assumit com a una 
despesa més de la festa major de Sant Pau dins de l´àrea de medi ambient. 
   El president també informa que el superàvit de les altres despeses ordinàries 



és degut a que el 2024 no es va celebrar el concurs de fotografia naturalista, 
que és costum fer-lo cada dos anys, i que enguany toca tornar-lo a fer, la qual 
cosa comportarà la generació de dèficit. 
   A continuació, en el tercer punt de l´ordre del dia, es tracta sobre la feina feta 
durant l´any 2024.  
   Es relacionen les activitats desenvolupades. Es recorden els dos concursos i 
les publicacions habituals. 
   La feina més important fou el muntatge de l´exposició del 25è aniversari que 
va restar oberta del 10 de gener fins el 4 de febrer del 2025 
   S´esmenten les sortides habituals de neteja i control de nidificació de les 
caixes niu, el cens de nius d´oreneta cuablanca, les passejades per veure 
ocells, a banda de la marató, els tres censos d´aus nocturnes, el seguiment de 
la migració i la novetat que va suposar tornar a fer sortides de botànica. 
   Es comenten les campanyes de sensibilització, l´actualització de la web, el 
projecte d´observacions naturalistes locals a Minka, el seguiment de la fauna 
amb càmera-parany i totes les altres activitats del grup d´ornitologia.  
   A banda de l´activitat ornitològica es publica la taula meteorològica de la pluja 
local, es fa el seguiment de la fauna morta atropellada, es manté obert un 
mapa local de punts amb material de fibrociment. 
   Sobre aquest últim punt es comenta la feina que caldrà fer per treure tot el 
material de fibrociment existent. 
   L´activitat naturalista actual correspon en la seva majoria al grup 
d´ornitologia. L´únic grup que s´ha mantingut dels tres creats inicialment. 
   També s´informa que a l´anterior assemblea es va fer la proposta de fer una 
xerrada sobre els espais naturals protegits del nostre entorn però, al final, no 
s´ha fet. Es va proposar al Xavier Parellada però tot i mostrar-se de forma 
positiva a col·laborar va expressar que no era la seva especialitat. Després de 
veure als mitjans que hi havia en estudi la idea d´ampliar el parc del Garraf per 
convertir-lo en parc natural es va contactar amb el seu nou director, el qual, 
finalment, va informar que s´havia descartat la proposta d´ampliar el parc amb 
l´annexió de l´EIN de l´Ordal. Per tant es va descartar la idea inicial de fer la 
xerrada sobre aquest tema coincidint amb l´exposició del 25è aniversari. 
   Pel que fa a la gestió de la junta realitzada durant l´any 2024, a banda dels 
treballs ordinaris i les reunions, es continua lliurant les publicacions als arxius, 
s´actualitza la web i es van incorporant observacions  al projecte Biodiversitat 



de Torrelles de Llobregat dins la plataforma Minka que ha superat el nombre de 
30.000. 
   Es continua donant suport a la plataforma SOS Llobregat i a les trobades de 
lluites en defensa del territori. També es continua col·laborant amb les entitats 
que presenten al·legacions al desviament d´una línia d´alta tensió a Begues. 
També s´informa que hem optat com a entitat finalista als XII premis de 
reconeixement cultural del Baix Llobregat. També es mantenen contactes amb 
l´Institut Escola local, sobre diversos projectes seus, i l´escola bressol amb el 
projecte de caixes niu. 
   Sobre les relacions amb l´ajuntament, a banda dels avisos enviats sobre 
abocaments de residus sòlids al medi natural i de vessaments d´aigües 
residuals a la riera, es va assistir a una reunió amb els tècnics de l´AMB i 
municipals sobre el nou planejament de can Coll. Posteriorment es va rebre la 
sol·licitud municipal d´informe sectorial sobre aquest nou planejament, informe 
que es va enviar el 22 de juliol. Al desembre es va fer una instància demanant 
la protecció d´un niu d´oreneta cua-rogenca a la masia de can Coll. 
   A causa de la renovació de la junta en l´assemblea anterior, durant el 2024 
s´ha comunicat els nous càrrecs al Registre d´Associacions, al registre 
d´entitats mediambientals i al registre municipal d´entitats. 
   Com a entitat que forma part d´aquest registre d´entitats ambientals hem 
rebut diverses consultes sobre activitats industrials al Baix Llobregat i al port de 
Barcelona i una sobre una granja situada al parc de Collserola, a Molins de Rei. 
Una altra de les col·laboracions realitzades és el trasllat d´exemplars de fauna  
destinades als centres de recuperació. 
   En el cinquè punt de l´ordre del dia es tracta sobre la proposta d´activitats per 
a l´any 2025. 
   A banda de les activitat habituals es tracta sobre possibles xerrades i 
audiovisuals. Sobretot caldrà buscar un tema per a l´acte del lliurament dels 
premis del concurs de fotografia naturalista. 
   Sorgeix la proposta de Josep Callau de fer alguna activitat relacionada amb 
la fotografia comptant amb la col·laboració de la gent del club fotogràfic al qual 
pertany. 
   A part de l´exposició de les fotografies finalistes del concurs de fotografia 
naturalista també es parla de la possibilitat de buscar a les antigues 
exposicions dipositades a l´arxiu per veure si es poden digitalitzar i exposar-les 



a la web. 
   També s´esmenta la sortida naturalista commemorativa als secans de Lleida 
i l´estany d´Ivars i Vila-sana, a programar a la primavera. 
   També es parla de tornar a promoure cursos pràctics d´agricultura o d´altres 
temes de manera gratuïta. Es debat sobre si caldria exigir o no que sigui 
només per a membres de l´associació.  
   S´acaba la reunió valorant la idoneïtat de la gratuïtat per a les activitats i si cal 
fer pica piques. També si cal o no pujar les quotes dels membres de l´entitat, 
punt que no és a l´ordre del dia. 
    Sense cap més altre tema a tractar, quan són les 20,20 hores, s´acaba la 
reunió. 
 


